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Gerb. p. Andriau Kulikauskai, Dėkoju už Jūsų iniciatyvą ir energingumą, nagrinėjant istorinius su 
žydais susijusius klausimus, ir iš dabarties perspektyvų žiūrint į, deja, skaudžią praeitį. Jūsų paliesti 
klausimai, kaip matyti iš viešos diskusijos apie Jono Noreikos veiksmus, nėra vienareikšmiškai 
vertinami. Svarbu, kad kuo didesnis skaidrumas nušviestų istorinius faktus. Taip pat Jūs savo laiške 
keliate pasaulėžiūrinius, vertybinius klausimus. Katalikų Bažnyčia siekia, kad katalikai ir žydai rastų 
nuoširdžią bendrą kalbą, "kad pranoktume šaltą toleranciją ir galėtume dalytis draugiškumo bei tikro 
pasitikėjimo patirtimi" - tą dar 2005 metais užtikrino Jo Eminencija kardinolas Audrys Juozas Bačkis. 
Popiežius Benediktas XVI Kiolno sinagogoje charakteringai apibūdino žydų ir krikščionių santykius: 
"reikia perduoti jaunimui vilties fakelą, kurį Dievas įteikė žydams ir krikščionims, kad niekad daugiau 
neįsivyrautų blogio jėgos ir kad su Dievo pagalba būsimosios kartos galėtų kurti teisingesnį ir taikesnį 
pasaulį". Katalikų Bažnyčia, kaip žinia, nėra vien vyskupai ir kunigai - ji sudaryta iš visų pakrikštytųjų.
Todėl, ką bent kuris jos narys gera padaro, tai tuo taip pat yra pagarbinamas Dievas ir įdedamas 
Bažnyčios įnašas į teisingesnio ir taikesnio pasaulio kūrimą. Svarbu tik, kad mes visi turėtume 
kantrybės, artimo meilės ir ištvermės geruose darbuose. Su pagarba, 
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